
Аб гэтым паведамляе ў ад-
казе актывісту “Руху “За Сва-
боду” Леаніду Аўтухову першы 
намеснік начальніка ўпралення 
арганізацыйна-кадравай работы 
Віцебскага аблвыканкама У. Се-
вярын

Напрыканцы 2008 году 
Леанід Аўтухоў звярнуўся да 
старшыні Гарадоцкага райвы-
канкама Анатоля Мароза  з 
заявай аб правядзенні сходу 
выбаршчыкаў 9 студзеня 2009 г. 
ў зале паседжанняў  Гарадоцка-
га райвыканкама. Планавалася 
правесці сход дзеля абмерка-
вання пытання: “Аб сацыяльна-
эканамічным становішчы ў 
краіне і мерах пераадолення 
эканамічнага крызісу” з удзелам 
эканамістаў, палітыкаў Беларусі 
і выбаршчыкаў г. Гарадка. Пры 
рэгістрацыі заявы адбылася 
сустрэча актывіста Руху з дэпу-
татам ПП НС РБ Васілем Байко-
вым, які пагадзіўся накіраваць 
свайго памочніка на сход 
выбаршчыкаў.

Але намесніца старшыні 

райвыканкама Надзея Буруно-
ва забараніла праводзіць сход 
9 снежня (!!!) 2009 г. на падставе 
рашэння  Гарадоцкага райвы-
канкама аб правядзенні масавых 
мерапрыемстваў толькі ў лесе 
урочышча Вараб’ёвы горы. По-
тым яна даслала прабачэнне спа-
дару Аўтхову наконт блытаніны 
месяца студзеня з снежнем.

Адмову Гарадоцкага райвы-
канкама актывіст Руху абскардзіў 
перад Віцебскім аблвыканкамам. 
У заяве спадар Аўтухоў адзначаў, 
што пры правядзенні сходу маг-
чыма было абмеркаваць важныя 
пытанні:

1. Чаму ў Гарадку зачыняюц-
ца прадпрыемствы, а іх абста-
ляванне знікае, як на харчовым 
камбінаце?

2. Чаму з сярэдзіны 90-х гадоў 
ніяк не выконваецца рашэнне СМ 
РБ аб стварэнні ў Гарадку Цэнтра 
зімовых відаў спорту, а адзіная 
гасцініца Гарадка “Раўбічы” ўжо 
зачынена другі год?

3. Чаму ў раёне знікаюць 
цэнтры былых гаспадарак разам 

са школамі: Обаль, Газьба, Хвош-
на, Мехавое і г.д.?

4. Чаму выбаршчыкі не ве-
даюць за якія грошы набыва-
ецца новы джып для старшыні 
райвыканкама, а ў школах 
раёна катастрафічна не хапае 
спартыўнага інвентара?

5. Чаму “вылізваецца” цэнтр 
Гарадка, а ў прыватным гадамі 
вуліцы горада патанаюць у бруд-
зе, як вул. Міра 1-3, Казлова, Со-
нечная і іншыя?

Аўтухоў таксама адзначыў, 
што лічыць здзекам спасылку  
на рашэнне  Гарадоцкага райвы-
канкама аб правядзенні сходаў, 
пікетаў, мітынгаў у лесе урочыш-
ча Вараб’ёвы горы, дзе зараз гу-
ляюць, мусіць, адны ваўкі.

Актывіст звярнуў увагу 
старшыні Віцебскага аблвыкан-
кама Аляксандра Косінца на 
тое, што кіраўнік краіны, высту-
паючы ў Віцебску перад актывам 
вобласці 25 лістапада, падкрэсліў 
неабходнасць лібералізацыі ўсіх 
сфер жыцця ў Беларусі: «Мы 
павінны разняволіць чалавека, 

лібералізаваць наша жыццё, 
зрабіць яго больш свабодным 
для чалавека. Гэта вельмі важ-
на ў сённяшняй сітуацыі»,але 
гэта ўказанне кіраўніка краіны 
ігнаруе кіраўніцтва Гарадоцкага 
райвыканкама.

Леанід Аўтухоў прасіў 
прыняць усе меры для выра-
шэння пастаўленых пытанняў, 
абнаўлення кіраўніцтва раёна, 
а таксама абавязаць Гарадоцкі 
райвыканкам даць дазвол на 
правядзенне сходу выбаршчыкаў 
не ў лесе, а ў вялікай зале 
паседжанняў райвыканкама.

Зараз пасля адмовы 
Віцебскага аблвыканкама ў 
станоўчым вырашэнні пытання 
аб сходзе выбаршчыкаў у Гарадку 
актывіст “Руху “За Свабоду” пла-
нуе абскарджваць у судовым па-
радку адмову райвыканкама, а ў 
Канстытуцыйным судзе рашэнне 
Анатоля Мароза аб правядзенні 
масавых мерапрыемстваў 
жыхароў Гарадка ў лесе.

Л. Аляксандраў.

АблвыкАнкАм пАрушэнняў  не бАчыць

Вы не поВерите, 
но быЛ тАкой 

сЛучАй...

милиция
Мой знакомый работал когда-то в ми-

лиции. На службе конечно происходило 
много забавных случаев. Однажды он па-
трулировал район со своими коллегами на 
«бобике». Уже время позднее, прохожих на 
улице мало, ничего подозрительного. Вы-
ехали на проспект, на котором по четыре 
полосы движения в обоих направлениях.

А проспект этот разделяет отбойник. 
Едут в первом ряду, скорость небольшая, 
и наблюдают такую картину: Молодая де-
вушка идет мимо подземного перехода, 
внезапно подбегают двое парней, выдира-
ют у нее из рук сумочку и глядя на проез-
жающий мимо «бобик» убегают в переход, 
на другую сторону. Развернутся ментам 
непозволял отбойник. Мой приятель хотел 
уже выскочить из машины и побежать за 
ними, но тут водитель бобика, (а он родом 
из украины) громко крикнул: 

- Хлопцы держитесь!!! 
После чего направил «бобик» в пере-

ход... Съехав вниз и проехав через пере-
ход, он также спокойно «вынырнул» по 
ступенькам на другой стороне! Парни эти, 
которые пробежали с сумочкой метров 
сто от перехода, неспеша шли по тротуару. 
Они настолько офигели, когда сзади к ним 
подлетел уазик, и их прямо на тротуаре и 
запаковали...

с. Антонов.
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Аб’яВА
Каб атрымліваць кож-

ны нумар газеты “Гасцінец” 
паведаміце рэдакцыі аб гэ-
тым – зрабіце бесплатную 
падпіску.

Рэдакцыя абвяшчае конкурс 
чытачоў “І такое  бывае!”. 
Удзельнікаў Рэдакцыя паве-
дамляе, што  конкурс чытачоў 
“І такое  бывае!” працягва-
ецца. Удзельнікаў конкурсу 
чакаюць прызы, а пераможцу 
--  сюрпрыз! Матэрыялы да-
сылайце на адрас рэдакцыі. 
Матэрыялы магчыма дасы-
лаць да 1 сакавіка. Вынікі кон-
курсу будуць палдведзены да 8 
сакавіка.

Калі парушаны вашы правы 
спажыўца, працаўніка, то даем 
эфектыўныя парады па абаро-
не права і пошуку бясплатных 
юрыстаў. Звяртайцеся на 
адрас газеты “Гасцінец”.

Інфармацыйная культурна-грамадская газета Гарадоччыны 

І такое бывае

3 января, больница, отделение трав-
матологии. На койке лежит мужик, весь 
перебинтованный, а местами даже загип-
сованный. Приходит в сознание и начи-
нает хохотать как ненормальный. Врачи 
в недоумении, интересуются в чем дело. 
Пациент рассказывает: «Работаю я на сне-
гоуборщике.

В предновогоднюю ночь решил по-
раньше закончить смену. Гоню машину 
в парк. Тут вижу на тротуаре в довольно 
людном месте открытый люк. И фонарь, 
как на зло, не светит. Ну, думаю, на Новый 
год, да еще по пьяни, не дай Бог кто-нибудь 
упадет и шею сломает... В общем, подогнал 
машину, опустил на дырищу ковш сне-
гоуборщика и со спокойной, чистой сове-
стью отправился домой праздновать. 2-го 
утром прихожу, отгоняю машину... Из люка 
со страшным матом вылезают два электри-
ка, подлетают ко мне... Дальше ничего не 
помню».

никита иванов.

Цытата 
нумара:

Час знішчае сілу 
любой тыраніі.

катон Малодшы

Ня бойся!

сайт твайго ГАрАДкА: http://haradok.belarda.org. 
Чытайце больш навін на сайце роднага горада

На сайце  нашага Гарадка адбыліся 
змены – створана больш  актыўная 
версія партала http://belarda.org  на 
якой і дзейнічае сайт http://haradok.
belarda.org . Зараз наш сайт падобен 
на агульнавядомыя парталы http://
www.svaboda.org/ або http://naviny.by/

Пры гэтым спрошчана працэдура 
каментавання артыкулаў, якія раз-

рэАніМАцыя 
пАчАЛАся?..

З сярэдзіны студзеня запрацаваў га-
тэль “Раўбічы” у Гарадку, які належыць 
Міністэрству спорта і турызма. Больш 
гадавы прастой не на карысць любо-
му механізму. Каб машына дзейнічала 
эфектыўна, яна увесь час павінна быць у 
працы. На жаль, мінулыя два гады ў жыцці 
гатэля былі гадамі стагнацыі і дэградацыі.

Стагнацыя пачалася напрыканцы 2006 
году, калі не працягнулі кантракт з дырэк-
тарам Пятром  Цімчанка, пры якім калектыў 
атэля меў штогадовыя павелічэнні аб’ёма 
паслуг у разы. Потым на працягу года двой-
чы адбылася змена кіраўніцтва калекты-
ва – бо  ў жаночым калектыве нерэальна 
знайсці спецыяліста, які ведае спартыўную 
праблематыку, здольны арганізаваць збо-
ры для спартыўных каманд Беларусі і Расіі, 
як гэта было ў часы першага дырэктара. 
Вынікам неэфектыўнай працы калектыва 
за 2007 год стала закрыццё гатэля напры-
канцы снежня. Адбылася ліквідацыя амаль 
20 працоўных месцаў, што істотна для наша 
райцэнтра.

Закрытыя “Раўбічы” – гэта нямы прыга-
вор  аўтарытарнай мадэлі, што склалася ў 
краіне і асуджана на знікненне. Мясцовыя 
ўлады – закладнікі аўтарытарнай мадэлі, 
якая не стымулюе ініцыятыву, а  развівае 

ўтрыманства і падхалімства пе-
рад вышэйшым кіраўніцтвам. 
Зусім не ў пашане грамадзяне, 
якія ставяць пытанні перад вы-
шэйшым кіраўніцтвам, звярта-
юцца з прапановамі, якія вару-
шаць дрыгву. Толькі ў Гарадку 
такому становішчы дзесяткі 
прыкладаў для ілюстрацыі.

Напрыканцы мінулага да 
кіраўніцтва раёна паступіла 
заява аб правядзенні сходу 
выбаршчыкаў. Намесніца старшыні Надзея 
Бурунова па “традыцыі” адмовіла грамадзя-
нам ў праве на сходу ў Гарадку, а нагадала 
пра Вараб’ёўскі лес. Такі адказ райвыкан-
кама быў абскарджаны перад віцебскім 
кіраўніком Аляксандрам Косінцам. І адным 
з пытанняў, якія прапанаваліся на сход, 
было: “Чаму з сярэдзіны 90-х гадоў ніяк не 
выконваецца рашэнне СМ РБ аб стварэнні 
ў Гарадку Цэнтра зімовых відаў спорту, а 
адзіная гасцініца Гарадка “Раўбічы” ўжо за-
чынена другі год?”

Пасля гэтага звароту “Раўбічы” адкрыліся 
для беларускіх кінематаграфістаў, якія зды-
маюць фільм пра раён. Фільм, дарэчы, па-
кажуць па БТ 7 лютага ў 17.30. Але з гэтага 
візіту пачалася рэанімацыя гатэля.

Зразумела, што за два гады стагнацыі 
страчаны час, страчана вядомасць гатэля і 
давесці да 36% запоўненасць гатэля пакуль 
не рэальна. Тым больш, што па-ранейшаму 
застаецца невырашаным злучэння гатэля з 
фізкультурна-аздараўленчым комплексам 
Гарадоцкай птушкафабрыкі. І калі ў іншых 
райцэнтрах вядзецца будаўніцтва новых 
спартовых аб’ектаў, то ў Гарадку мясцовая 
улада за дзесяцігоддзе ніяк не выраша пы-
танне з пастаяннай працай адзінага ФАК 
для гарадчан.

Зрабіць гэта ва ўмовах крызісу склада-
на, калі займаць пазіцыю пастаронняга 
назіральніка. Але даўно было б магчы-
ма, калі б улада была адказнай перад 
выбаршчыкамі.

Л. Гаравы.

новыя магчымасці 
роднага сайта

мешчаны на сайце – дастаткова толькі 
клікнуць  пад артыкулам опцыю “прыс-
лаць каментар”, напісаць каментар і 
адправіць. Гэта адзін з самых простых 
спосабаў каментавання артыкулаў на 
сайтах.

Адначасова з гэтым на сайце з’явіліся 
вокны з інфармацыяй аб найбольш чыта-
емых артыкулах раздзела “Рэгіянальныя 

навіны, а таксама інфармацыя аб ходзе 
каментавання навін.

 З захаваннем раздзелаЎ “Карысная 
інфармацыя”, “Апытанне”, “Надворье на 
заўтра” дадалася опцыя “Курсы валют”. 
Адначасова з гэтым з’явіўся раздзел 
“Рэклама ад Google”, дзе маецца прамы 
выхад на спецыялізаваныя сайты па тэ-
мах:  ”ЧАСТНЫЕ ФОТО”, “МИНСК”, “ДЕ-
ПОЗИТЫ БАНК”, “ПОГОДА БЕЛАРУСЬ”, 
“ФОТО ГАЛЕРЕИ”. 

Але больш не пераконваем ў вартас-
цях сайта, а запрашаем да яго навед-
вання і ўдзелу ў  карыснай справе.



№2, стуДЗенЬ 2009 ГоДА 2 стАр.

Заснавальнік і рэдактар: 
Леанід Гаравы

Адрас рэдакцыі: 211573, г. Гарадок, 
вул. Гагарына, д.30Б, кв.16. E-mail: haravy@tut.by
Тэл. 8-02139-4-42-52, маб. + 375296723842 (V),
+375298147766  (MTC) 

наклад: 290 асобнікаў. 
Выдаецца пры падтрымцы сяброў. 
Распаўсюджваецца бясплатна

ГАСЦIНЕЦ

Переговоры Виктора Ющен-
ко и Александра Лукашенко за-
кончились подписанием пакета 
экономических документов, но 
не менее впечатляющим был их 
политический итог, пишет рос-
сийская газета «Коммерсант».

Визит Александра Лука-
шенко в Чернигов для многих 
оказался неожиданностью. 
Пресс-службы украинского и 
белорусского правителей со-
общили о нем почти синхронно 
вечером в понедельник. «За-
планировано, что президенты 
проведут встречу в формате 
«один на один», после чего под 
их председательством состо-
ятся украинско-белорусские 
переговоры», - проинформиро-
вал официальный сайт Виктора 
Ющенко.

Все, что произошло потом, 
превзошло самые смелые ожи-
дания. Прежде чем уединиться 
со своим украинским коллегой 
для переговоров с глазу на глаз, 
Александр Лукашенко высту-
пил с громким заявлением. «У 
нас никогда не было проблем 
и никогда не будет. В Белару-
си нет никакой аллергии ни к 
государству, ни к руководству 
(Украины.- «Ъ»). Мы с уважени-
ем относимся к решению Укра-
иной вопросов в интересах на-
рода», - заявил Лукашенко. Это 
заявление резко контрастиро-
вало с тем, что в последнее вре-
мя говорят об Украине и лично 
о господине Ющенко в союзной 
Минску Москве. Украинский ли-
дер отплатил Лукашенко той же 
монетой: «Я счастлив, что наши 
двусторонние отношения не 
сопровождаются какими-либо 
проблемами».

После этого прессу удалили, 
чтобы президенты могли пого-
ворить с глазу на глаз. Ющен-

ко и Лукашенко оставались 
наедине более трех 
часов, хотя пла-
нировалось, что 
встреча продлить-
ся не больше часа. 
Затем переговоры 
продолжились в 
расширенном со-
ставе. Их итогом 
стало подписание 
целого пакета 
документов. Сто-
роны заключили 
меморандум о со-
трудничестве в 
сфере энергетики и меморан-
дум между правительствами и 
нацбанками. Было решено, что 
Беларусь возобновит закупки 
украинской электроэнергии и 
построит сети электропереда-
чи для ее транзита в Прибал-
тику. Кроме того, господин Лу-
кашенко поддержал создание 
евроазиатского нефтяного ко-
ридора для прокачки нефти по 
трубе Одесса-Броды в страны 
Балтии и Польшу.

Политический итог пере-
говоров был не менее впечат-
ляющим. «Я хотел бы поблаго-
дарить вас за ту колоссальную 
поддержку, которую вы ока-
зывали на различных уровнях, 
встречаясь с европейцами и 
американцами. То, что сегодня 
налажен диалог между Бела-
русью и Западом, в этом есть 
и ваша заслуга», - заявил Алек-
сандр Лукашенко.

Два лидера вели себя вче-
ра так, словно общались друг 
с другом по меньшей мере 
несколько раз в году, хотя на 
самом деле Лукашенко прие-
хал на встречу с украинским 
коллегой впервые за все че-
тырехлетнее президентство 
Виктора Ющенко. До этого 

стороны не раз анонсировали 
встречу, но ее сроки то и дело 
переносились. Складывалось 
впечатление, что белорусский 
правитель не хочет общаться с 
прозападным Ющенко.

Но в прошлом году Лукашен-
ко преобразился: он приложил 
максимум усилий, чтобы ис-
править имидж антизападного 
диктатора-затворника. Стал на-
лаживать отношения с ЕС, чаще 
общаться с европейскими СМИ 
и почти полностью отказался 
от антизападных заявлений. 
Александр Лукашенко пошел 
навстречу пожеланиям Евро-
союза и незадолго до сентябрь-
ских парламентских “выборов” 
выпустил из тюрем известных 
белорусских оппозиционеров. 
В ответ ЕС вычеркнул главу Бе-
ларуси и часть его соратников 
из списка невъездных. А в этом 
месяце МВФ выделил Минску 
кредит ,5 млрд на поддержку 
экономики.

К слову, перед этим млрд 
Беларуси предоставила и РФ. 
Но это ничуть не помешало 
давнему партнеру Москвы про-
должать сближение с Западом. 
В минувший понедельник, при-
нимая верительные грамоты 

у главы представительства 
Еврокомиссии в Минске Жозе 
Мануэля Пинту Тейшейры, бе-
лорусский правитель отметил, 
что диалог с Евросоюзом и США 
стал более конструктивным.

«В последнее время с ЕС, 
с американцами наметилась 
тенденция к улучшению наших 
отношений. Выделение кре-
дита МВФ - это свидетельство 
того, что мы что-то делали пра-
вильно. Мы заинтересованы в 
полноценном сотрудничестве», 
- заявил Лукашенко. Европей-
ский дипломат, в свою очередь, 
пообещал господину Лукашен-
ко, что его страна будет вовле-
чена в программу «Восточного 
партнерства», утвержденную 
ЕС в конце прошлого года и 
направленную на вовлечение 
в европейскую орбиту пост-
советских стран. Уже на сле-
дующей неделе этот вопрос в 
Брюсселе обсудит глава МИД 
Беларуси Сергей Мартынов, ко-
торый посетит Европу впервые 
за последние несколько лет. А 
весной в Праге пройдет саммит 
ЕС «Восточное партнерство», 
на который приглашен уже сам 
Лукашенко.

мільёны эўрА 
стрАчАныя 

У Беларусі зь візытам знаходзіліся 
прадстаўнікі Міжнароднага бюро працы 
на чале з Кары Тапіёлам. Група экспэртаў 
прааналізавала, як беларускі ўрад вы-
конвае рэкамэндацыі Міжнароднай 
арганізацыі працы (МАП)

Нагадаем, што за парушэньне правоў 
прафсаюзаў улетку 2007 году Беларусь 
была выключаная з Генэральнай сыстэмы 
прэфэрэнцыяў Эўразьвязу. Дзеля вяр-
таньня гандлёвых палёгкаў урад Беларусі 
мусіць выканаць 12 рэкамэндацый МАП.

За тры дні знаходжаньня ў Беларусі 
міжнародныя экспэрты правялі шэраг 
сустрэчаў з зацікаўленымі дзяржаўнымі 
і незалежнымі арганізацыямі. Вынікам 
перамоваў у Міністэрстве працы і сацы-
яльнай абароны стала выпрацоўка Пляну 
дзеяньняў дзеля выкананьня рэкамэнда-
цый МАП. У прыватнасьці, застаецца акту-
альным патрабаваньне даць магчымасьць 
незалежным прафсаюзам рэгістраваць 
свае арганізацыі; дазволіць ім праца-
ваць нароўні з афіцыйнымі прафсаюзамі; 
спыніць перасьлед грамадзянаў за прына-
лежнасьць да прафсаюзаў; забясьпечыць 
прафсаюзным аб’яднаньням права на 
ўдзел у вырашэньні значных сацыяльных 
пытаньняў і г.д.

Адзін з удзельнікаў перамоўнага працэ-
су — лідэр прафсаюзу радыёэлектроннай 
прамысловасьці Генадзь Фядыніч. Ён кажа, 
што была рэальная спроба прывесьці бакі 
да паразуменьня. Паводле сп. Фядыніча, 
у такім складзе дзяржаўныя і незалеж-
ныя прафсаюзы, а таксама прадстаўнікі 
ўраду яшчэ не зьбіраліся, таму размова 
атрымалася досыць прадуктыўнай. Кож-
ны адкрыта выказваў сваю пазыцыю. Калі 
Фэдэрацыя прафсаюзаў перакананая, 
што сумнавядомую беларускую спра-
ву варта скасаваць, вярнуўшы Беларусі 
гандлёвыя прэфэрэнцыі, то незалежныя 
лідэры дэманстравалі парушэньні правоў 
прафсаюзаў:

“Рэкамэндацыі Міжнароднай арганізацыі 
працы ў сваёй масе ня выкананыя. Таму 
прыезд экспэртаў быў прызначаны, каб 
сабраць разам прадстаўнікоў ураду, 
наймальнікаў, прафсаюзы. Дзеля таго каб 
пастарацца выпрацаваць агульны пады-
ход для выкананьня рэкамэндацый. Бо 
калі пазыцыя ня будзе выпрацаваная, то, 
безумоўна, палітычны імідж Рэспублікі 
Беларусь ад гэтага лепшы ня стане, а на-
адварот. Калі мы сустракаліся, то з боку 
ўраду, наймальнікаў адчуваліся пэўныя 
намаганьні гэты воз зрушыць зь месца. У 
выніку быў выпрацаваны Плян дзеяньняў 
дзеля выкананьня рэкамэндацый. Гэты 
плян павінен стаць дакумэнтам, якім маглі 
б карыстацца ўсе тры бакі. І ён павінен 
быць ухвалены на Нацыянальным савеце ў 
першай палове лютага”.

Карэспандэнт: “То бок з 12-ці рэкамэнда-
цый ня выкананая ніводная?”

“Выкананыя дзьве з паловай 
рэкамэндацыі. Па-першае, скасаваная 
камісія, заснаваная пры адміністрацыі 
прэзыдэнта. Пакуль арганізацыі даходзяць 
да Міністэрства юстыцыі, яны праходзяць 
гэткі чысьцец, камісію. Дык яна скасаваная. 
Па-другое, Беларускі нацыянальны кангрэс 
зараз удзельнічае ва ўжо згаданым Нацыя-
нальным савеце. Да гэтага часу ён там ня 
быў, была толькі Фэдэрацыя прафсаюзаў. 
Але ж самыя сур’ёзныя пункты ня выкана-
ныя дагэтуль. Гэта тычыцца і рэгістрацыі 
нашых арганізацый, і тых людзей, якія былі 
звольненыя з працы за сваю прафсаюзную 
дзейнасьць. Гэта таксама тычыцца дэкрэтаў 
№ 2 і № 29 аб кантрактах. Усё гэта застало-
ся”.

Розныя экспэрты называлі розныя лічбы 
стратаў Беларусі ад выключэньня з Генэ-
ральнай сыстэмы прэфэрэнцый. Хтосьці 
лічыў што яны складуць 300-500 мільёнаў 
даляраў на год, нехта даваў лічбы на парадак 
меншыя. На пачатку 2008 году Эўракамісія 
падлічыла: страты закранаюць усяго 0,5% 
ад беларускага экспарту ў Эўразьвяз і ва-
гаюцца ў межах 12-15 мільёнаў эўра што-
год. Хоць сума гэтая зьнешне невялікая, 
аднак, на думку экспэртаў, выключэньне 
з сыстэмы — захад збольшага палітычны: 
ён наўпрост уплывае на разьвіцьцё ўсіх 
стасункаў Беларусі з Эўразьвязам.

Газовая война между Россией и Украи-
ной продолжалась двадцать дней — в че-
тыре раза дольше, чем война между Росси-
ей и Грузией.

Итог войны следующий: репутация Рос-
сии как надежного поставщика газа в Ев-
ропу серьезно скомпрометирована.

Эксперты ЕС и энергокомиссар ЕС Ан-
дрис Пиебалгс публично уличили Россию 
в заведомой злонамеренности. А именно 
в том, что она поставляла газ на ГИС «Ор-
ловка» и ГИС «Суджа» и заявляла, что она 
поставила газ на Украину и именно Укра-
ина не перекачивает его на Запад. При 
этом Россия прекрасно знает, что именно 
с этих станций перекачка газа без полной 
остановки энергоснабжения Украины не-
возможна. То есть действия России были 
технологически хорошо продуманы и со-
провождались публичной ложью.

От недопоставок газа Газпром потерял 
более 1 млрд. дол. — и это в тот момент, 
когда курс рубля летит к чертям, произ-
водства в России останавливаются и Газ-
пром не платит своим поставщикам.

Если целью войны было получение кон-
троля над украинскими газораспредели-
тельными сетями, то этой цели Газпром не 
добился. Сети остались при Украине.

Если целью войны было увеличение пла-
ты за украинский газ, то этой цели Газпром 
не добился тоже. В конце декабря Украина, 
по словам премьера Путина, предложила 
нам фиксированные 235 дол. за тысячу ку-
бов газа. Мы с негодованием отвергли это 
предложение, ввергнув Европу в холод, а 
Украину – в двадцатидневную войну. В ре-
зультате договоренностей между Путиным 
и Тимошенко Россия будет продавать газ 
по европейской цене минус 20%, то есть 
среднегодовой тариф составит около 200 
дол. за тысячу кубов.

В войне Путина и Саакашвили победу 

ценА ГАЗоВой Войны  
одержал Кокойты. В войне Путина и Ющен-
ко победу одержала Тимошенко. Милли-
ард долларов убытков Газпрома — первый 
взнос в ее избирательную кампанию.

Поверить в то, что Кремль воевал против 
Ющенко потому, что хотел деньги за газ, 
довольно трудно. Россия прощает милли-
арды долларов то Ливии, то Алжиру. Мил-
лиарды долларов пропадают в самом Газ-
проме. Когда корпорация, себестоимость 
добычи газа в которой увеличилась в три 
раза за последние несколько лет, вдруг 
спохватывается насчет денег и начинает с 
Украины – это выглядит несколько неубе-
дительно. Газпром с легкостью мог бы сэ-
кономить миллиарды долларов, если бы, 
к примеру, не отдавал свои активы даром 
господам Ковальчукам. Или не торговал 
газом через «Росукрэнерго». Эта экономия 
не требовала бы никакой войны и реша-
лась бы за две минуты в одном конкретном 
кабинете в Ново-Огарево.

На чемпионате по воровству россий-
ского газа Украина, наверное, выйдет в 
четверть финала. Но до чемпионов ей да-
леко. Она старается по мере сил, но мы все 
знаем имена швейцарских и российских 
контор, которые дадут Украине сто очков 
вперед.

Поверить в то, что это — не политика, еще 
труднее. Когда премьер Владимир Путин 
дает в течение часа пресс-конференцию 
перед иностранными журналистами, и эта 
пресс-конференция посвящена не паде-
нию рубля, не кризису, не экономической 
реформе, а тому кто, когда, где и за сколько 
продавал тысячу кубов газа, а после этого 
премьер Путин говорит нам, что это — не 
политика, то поверить ему трудно.

Особенно трудно в это поверить после 
того, как Газпром только что обязался снаб-
жать Беларусь по льготным ценам, видимо, 
в обмен на признание Лукашенко Южной 

В еДиноМ 
отрыВе 

Осетии и Абхазии. Причем Лукашенко да-
ром газ получил, а насчет политических 
обещаний — как всегда — кинул. Видимо, 
это такая теперь дефиниция друзей и вра-
гов России. Наши друзья – это те, кто полу-
чают газ со скидкой. Наши враги – это те, с 
кого мы просим по тарифу.

Окончательная цена, которую Россия за-
платит за эту войну, пока еще не ясна. Она 
зависит от реакции Европы на произошед-
шее.

Напомню, что сейчас в Европе есть три 
глобальных проекта газопроводов. Газо-
провод Nabucco — проект, поддерживае-
мый США и ЕС — должен снабжать Евро-
пу в качестве альтернативы российскому 
проекту South Stream. South Stream уже 
строится, Nabucco – пока нет. Совместный 
российско-германский North Stream дол-
жен снабжать Германию в обход Украины 
и рассматривается Кремлем как главное 
наше газовое достижение: именно после 
подписания соглашения о строительстве 
Североевропейского газопровода прези-
дент Путин объявил Россию «энергетиче-
ской сверхдержавой». Если ЕС построит 
Nabucco и наложит вето на «Северный по-
ток», то цена российского газового хули-
ганства будет непомерно высока. Это будет 
крах всей газовой стратегии России. Если 
Европа стерпит, то российско-украинская 
война – это не газовое хулиганство, а разу-
мная экономическая дерзость по отноше-
нию к недееспособным партнерам.

Премьер Путин публично пообещал по-
сле российско-грузинской войны, что не 
простит Ющенко. Не простил – и как кра-
сиво вышло! В 20 веке воевали и ракетами, 
и бомбами, и самолетами. Еще никто и ни-
когда в мире не воевал газоперекачиваю-
щими станциями.

И чего это на Западе не верят, что во 
всем виноваты «проклятые хохлы»?


